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دنيا حيدري

شعاري كه به تصوير كشيده شد
فوتبال ورزش جذاب لحظه هاس��ت. لحظه هاي زيبا ، ب��ه يادماندني و 
هيجان انگيز. لحظاني كه گاه ساليان س��ال بر ذهن مردم باقي می ماند  
و سينه به سينه نقل مي ش��ود، اما هميش��ه خالق صحنه هاي زيبا و به 
يادماندني فوتبال بازيكناني نيستند كه قفل دروازه حريف را باز كرده يا 
با حركتي ديدني مانع از فروريختن چهارچوب دروازه خودي مي شوند.

مستطيل سبز گاهی شاهد لحظاتي است كه زيبايي آن از هر توپي كه وارد 
دروازه يا از آن بيرون كشيده مي شود، قابل ستايش تر است. صحنه هايي 
به يادماندني كه هرازچندگاهي در بحبوحه رقابت هاي تنگاتنگ اين مهم 
 را يادآور مي شود كه هيچ پيروزي و موفقيتي به يادماندني تر از جوانمردي 
نيست و اخلاق ورزشي فراتر از هر برد و باختي است. شعاري كه در ورزش 

ايران به كرات شنيده، اما كمتر به تصوير كشيده مي شود. 
يك شنبه شب در جريان ديدار دو تيم پورتو و استوريل اتفاقي رخ داد 
كه جهاني را به تحسين واداشت و اهميت اخلاق مداري و جوانمردي در 
ورزش و فوتبال را يادآور شد، آن هم در روزهايي كه فوتبال ايران با اين 
دو واژه حائز اهميت چنان بيگانه شده كه هر آنچه نبايد را از زبان مديران 
و مربيان مي شنويم،  درست از زبان آنها كه خود بايد آموزگاري باشند 
براي ورزشكاران تا در مسير اخلاق مداري قدم بردارند، اما خود از مسير 
منحرف شده اند! در چنين شرايطي هفته دهم رقابت هاي ليگ پرتغال 
صحنه اي را به تصوير كشيد كه مي تواند براي مديران و مربيان فوتبال 

ايران كه مسير اخلاق مداري را گم  كرده اند يك كلاس آموزشي باشد!
په په در موقعيت تك به ت��ك با دروازه حريف متوج��ه فريادهاي مدافع 
استوريل مي شود كه حين تعقيب او به شدت در محوطه جريمه آسيب 
مي بيند. در اين صحنه ستاره پورتو به جاي ادامه مسير براي باز كردن 
دروازه حريف می ايستد و براي كمك به س��مت مدافع حريف مي رود. 
تصميمي كه به ش��دت از س��وي تماش��اگران حاضر در ورزشگاه مورد 
تشويق قرار گرفت. مهاجم پورتو در پايان بازي تأكيد مي كند به عنوان 
يك بازيكن باتجربه بايد كاري كند كه الگوي بازيكنان جوان تر باشد، به 
همين دليل دقيقاً تصميمي را مي گيرد كه دوست داشت اگر خودش در 
آن موقعيت قرار داش��ت، ديگران انجام دهند. او با تأكيد بر اينكه ديدن 
بازيكني كه اينگونه آس��يب ديده همه را ناراحت مي كن��د و آن لحظه 
بايد بازي را متوقف كرد، نش��ان مي دهد كه هيچ گلي به يادماندني تر  از 

اخلاق مداري و جوانمردي در ورزش نيست. 
البته فوتبال كم از اين صحنه ها به خود نديده اس��ت. س��ال 2003، در 
جريان ديدار دوس��تانه دانم��ارك و ايران در هنگ كن��گ، نيكبخت با 
شنيدن صداي سوت تماشاگران تصور مي كند داور سوت پايان نيمه را 
به صدا درآورده و توپ را از زمين برم��ي دارد و داور چاره اي جز گرفتن 
پنالتي ندارد، اما وخهورست، هافبك دانمارك در پي مشورت با مورتن 
اولسن، مربي خود پنالتي را به بيرون مي زند. دانمارك نتيجه آن بازي را 
يك بر صفر به ايران واگذار مي كند، اما حركت وخهورست براي هميشه به 
عنوان رفتاري جوانمردانه در خاطر فوتبال باقي مانده است، درست مثل 
اقدام امين متوسل زاده كه باعث شد سال 2010 به عنوان جوانمرد ترين 
ورزشكار سال انتخاب شود و جايزه خود را از دست رئيس وقت كميته  

بين المللي المپيك در سوئيس بگيرد. 
هشتم بهمن ماه 88 بود كه استيل آذين در حافظيه شيراز ميهمان مقاومت 
شهيد سپاسي بود. در صحنه اي از اين بازي حساس وقتي امين متوسل زاده 
متوجه مصدوميت دروازه بان حريف مي ش��ود توپ را ب��ه بيرون مي زند. 
اقدامي كه بازتاب گسترده اي حتي در رسانه هاي دنيا داشت، به طوري كه 
روزنامه اسپانيايي ماركا با انتش��ار ويدئوي اين صحنه به تمجيد از اقدام 
انجام شده توسط متوسل زاده پرداخت. بعدها محمد مهدي نظري، بازيكن 
فجر سپاسي شيراز نيز در مصاف با سپاهان چنين صحنه اي را تكرار كرد 
و وقتي متوجه مصدوميت فرشيد طالبي شد از موقعيت خود براي گلزني 
استفاده نكرد و توپ را به بيرون زد. تصميمي كه اگرچه باعث برتري يك  
بر صفر سپاهان در پايان بازي ش��د، اما حركت نظري را براي هميشه در 
ذهن ها ماندگار كرد و نشان داد اخلاق مداري و جوانمردي فراتر از هر گل يا 
موفقيتي است. رفتار هاي قابل تقدير و به يادماندني كه بايد هرازچندگاهي 
براي آقايان مدير و مس��ئول و حتي مربيان فوتبال ايران به تصوير كشيد 
تا فراموش نكنند در اوج هر رقابتي آنچه اهميت دارد اخلاق و جوانمردي 
است! شايد تماشاي اين صحنه ها آنها را بابت رفتار و گفتار ناشايستي كه 
اين روزها در پيش گرفته اند، ش��رمنده و تغييري در روندي كه در پيش 

گرفتند ايجاد كند! هرچند كه چاه بايد از خودش آب داشته باشد.

جاي خالي وزنه ب��رداري بانوان اي��ران در رقابت هاي پارالمپيك 
پاريس كاملًا مشهود بود. رش��ته اي كه در پاراآسيايي هانگژو سه 
برنز به ارمغان آورده بود تا ثابت كند پتانس��يل س��رمايه گذاري 
را دارد. همين مس��ئله باعث ش��ده حضور در پارالمپيك 2028 
لس آنجلس، هدف گذاري اصلي انجمن پاراوزنه برداري باشد، اما 
بنا بر گفته هاي بابك محمدي،  رئيس انجمن پاراوزنه برداري قرار 
است براي استفاده از تمام ظرفيت هاي اين رشته، نفرات بيشتري 
به بازي هاي مختلف اعزام شوند تا بتوان برترين ها را براي حضور 
در بازي هاي پاراآس��يايي ناگوياي ژاپن برگزيد: »در پاراآسيايي 
هانگژو عملكرد خوبي داش��تيم، اما بايد هدفمندتر عمل كنيم تا 
در پاراآسيايي تاش��كند نفرات و مدال هاي بيشتري داشته باشد، 
به همين دليل با توجه به اينكه سال آينده بازي هاي پاراآسيايي 
تاش��كند در رده س��ني جوانان را پيش رو داريم، قبل از اعزام به 

پارالمپيك پاريس اردوهاي خود را آغاز كرديم.«

بانوان وزنه بردار در پاراآسيايي

هندبال ايران پس 

شيوا  نوروزي
از بازگشت رافائل       گزارش  یک

كاس�تيلو قدم در 
مسير تحول و پيشرفت گذاشته است. سرمربي 
اس�پانيايي پس از گذش�ت يك ده�ه، دوباره 
هدايت تيم ملي هندبال كشورمان را پذيرفته 
و رقابت هاي قهرماني  آسيا اولين رويداد مهم 
پي�ش رو ش�اگردان كاس�تيلو خواه�د ب�ود. 
آخرين روز از تمرين��ات تيم ملي ديروز در تالار 
هندبال برگزار شد و ملي پوشان زير نظر سرمربي 
اس��پانيايي تمرين كردند. با اينكه رقابت هاي 
قهرماني آس��يا س��ال آينده برگزار می ش��ود، 
اما فدراس��يون براي ايجاد تحولات اساس��ي و 
نزديك شدن به سطح هندبال جهاني، درصدد 
برگزاري اردوها و ديدارهاي تداركاتي چند ماه 
زودتر از قهرماني آسياس��ت. هندباليست هاي 
كشورمان در اين اردو كارهاي تاكتيكي و فني 
را زير نظر كاستيلو تمرين كردند و طبق برنامه 
تيم ملي امروز براي برگزاري دو بازي تداركاتي 
با تيم ملي عراق راهي شهر نجف مي شود. نيمي 
از بازيكنان تي��م  اعزامي را ملي پوش��ان جوان 

تشكيل مي دهند. 
   خوشحالي از بازگشت

پايان اردوي تيم ملي در تهران با برگزاري اولين 
نشست  خبري سرمربي اس��پانيايي همراه بود. 
كاستيلو در حالي به ايران بازگشته كه تيم ملي 
هندبال نخستين بار با سرمربيگري او توانست 
جواز حضور در مسابقات جهاني را كسب كند. 

كاستيلو صحبتش را با خوشحالي بابت بازگشت 
به تهران آغاز كرد: »از همه ممنونم و خوشحالم 
از اينكه حمايت رس��انه ها از هندب��ال ايران را 
مي بينم. از بازگشت به ايران خوشحالم و دوباره 
مي توانم ب��ا تيم اي��ران كار كنم. براي كس��ب 
موفقيت و بهترين نتايج سعي مي كنم بهترين 

خودم باشم.«
   محك در بازي تداركاتي

همانطور ك��ه وعده داده ش��ده ب��ود، برگزاري 
بازي هاي دوس��تانه در دس��تور كار قرار دارد و 
عراق اولين حريف تداركاتي تيم كشورمان است. 
س��رمربي تيم ملي بازي با عراق را محكي خوب 
براي ش��اگردانش خواند: »مهم ترين نكته براي 
من برگزاري اردو و تمرين با بازيكنان است. پس 
از آن مي خواهيم تيم را محك بزنيم و مهم است 
كه عملكرد بازيكنان را در يك بازي ببينيم. فعلًا 
نيازي به آناليز حريف نيست و هدفمان آناليز تيم 
خودمان اس��ت. حضور در اين دو بازي برايمان 
مفيد است تا اگر در آينده با عراق مواجه شديم، 

بتوانيم اين تيم را شكست دهيم.«
   پيشرفت ايران

مرد اس��پانيايي به خاط��ر پيش��رفت هندبال 
كش��ورمان به مربي��ان ايراني تبري��ك گفت: 
»خوش��حالم از اينكه ايران در جزئيات هندبال 
پيشرفت خوبي داشته است. عملكرد فدراسيون 
و مديرانش حرفه اي بوده و اين مس��ئله باعث 
پيش��رفت ما مي ش��ود. به همه مربيان ايراني 
تبريك مي گويم، چراكه سطح هندبال ايران در 

اين 10 سال پيشرفت خوبي داشته است . يكي 
از دلايل بازگشتم اعتقاد به رئيس فدراسيون بود 
و مطمئنم با اين بازيكنان مي توانيم كار بزرگي 
انجام دهيم. سه هدف بزرگ دارم كه اميدوارم 
به آنها برسيم؛ جهاني ش��دن تيم هاي مردان و 
زنان هندب��ال ايران، تلاش براي كس��ب مدال 

آسيا و در آخر قهرماني در آسيا. 
   چالش شكست در ثانيه هاي آخر

شكس��ت در ثانيه ه��اي پايان��ي مس��ابقات، 
پيروزي هاي مهمي را از تيم مل��ي هندبال ايران 
گرفته اس��ت. كاس��تيلو در خصوص اين چالش 
تأكيد ك��رد:  »ورزش همين اس��ت و ب��ا رياضي 
متفاوت است. جادوگر نيس��تم و نمي توانم همه 
چيز را به  يك ب��اره تغيير دهم. همه مس��ابقات 
را رصد و آنالي��ز مي كنم. س��عي مي كنم دلايل 
باخت ها را پيدا كنم. درعين حال بايد نگاهمان به 
آينده باش��د. بايد ببينم دليل اين شكست ها چه 
بوده؛ آيا اشتباه بازيكن، مربي يا قدرت حريف بوده 
است. تمرين و كار زياد ما را به هدفمان مي رساند 
و به پيروزي نزديك مي ش��ويم. اميدوارم بعد از 
مسابقات به شما بگويم كه تنها دليل باخت مان 

برتري حريفان است، نه ضعف هايمان.«
   درهاي تيم ملي باز است

رافائل كاستيلو اميدوار اس��ت با حضور لژيونرها 
بتواند از همه ظرفيت هندبال كشورمان استفاده 
كند: »با تمام لژيونرها و باشگاه هايش��ان مذاكره 
كرده ام و هيچ مشكلي وجود ندارد. تمامي مربيان 
ليگ هم همكاري لازم را با تيم مل��ي دارند. هم 

بازيكن��ان داخل و ه��م آنها كه در خ��ارج بازي 
مي كنند، مي دانند بايد تمام تلاش شان را انجام 
دهند. قطعاً با بهترين تركيب به آس��يا خواهيم 
رفت. در اين اردو يكسري از لژيونرها و در اردوي 
بعدي هم نفرات ديگر را دع��وت خواهيم كرد تا 
فرصت ش��ناخت همه لژيونرها را داشته باشيم. 
به عنوان يك مربي حرفه اي هيچ وقت به س��ن 
و اس��م بازيكن توجه نمي كنم. فق��ط بازيكناني 
برايم مهم هستند كه مي توانند به هندبال كمك 
كنند. بازيكناني را دعوت كردم كه بازي هايشان را 
ديده ام و مطمئنم به تيم ملي كمك خواهند كرد. 
به مسائلي از جمله تغيير نسل توجه نمي كنم و 
فقط مي خواهم بازيكناني را كه توانايي بالا دارند 
به تيم ملي بي��اورم. در آينده ممكن اس��ت يك 
بازيكن را به خاطر مصدوميت نداشته باشيم يا به 
خاطر شرايط باشگاهش نتواند تيم را همراهمي 
كند، ب��ه همين خاط��ر تمام بازيكنان را تس��ت 
مي كنيم. براي من س��ن اهميت ن��دارد. درهاي 
تيم ملي به روی همه باز است، درعين حال جايگاه 

هيچ كس هم در تيم ملي قطعي نيست.«
    مربياني در اولويت هستند

س��رمربي تيم ملي هندبال اس��تفاده از مربيان 
ايران��ي را اولوي��ت كاري خود عن��وان كرد: »از 
دس��تيارانم راضي هس��تم و از كار كردن با آنها 
لذت مي برم. در آينده يك مربي دروازه بان ها به 
كادرفني اضافه خواهد شد. اولويت كار با مربيان 
ايراني ا  ست، چراكه اطلاعات كافي از بازيكنان و 

تيم هاي باشگاهي دارند.«

فريدون حسن

لطفاً جوانان بوكس را دريابيد
درخشش فوق تصور بوكس��ورهاي جوان ايران در مس��ابقات جوانان 
جهان نكات قابل توجه زيادي را به همراه داشت كه بد نيست به يكي، 

دو مورد آن اشاره كنيم.
 اول اينك��ه جوانان بوك��س ايران نش��ان دادند با كمتري��ن امكانات 
و كمتري��ن توجه از س��وي مس��ئولان بالادس��تي ورزش می توانند 
افتخار آفرين شوند و جاي تأسف دارد كه همين مسئولان هنگام اعزام 
اين تيم حتي باورشان هم نمي ش��د كه چنين نتيجه اي رقم بخورد، 
ولي خب از همين حالا مي توان پيش بيني كرد كه بسياري از همين 
آقايان مشغول آماده شدن براي عكس هاي يادگاري هنگام مراجعت 

قهرماناني هستند كه غريبانه از كشور عازم مسابقات جهاني شدند. 
نكته دوم اينكه اين افتخار آفريني با تلاش  و ممارست كادر فني كاملًا 
ايران تيم ملي جوانان رقم خورده است. اين مهم ثابت مي كند بوكس 
ايران علاوه بر داشتن اس��تعدادهاي ناب و جوانان شايسته از پشتوانه 
عالي فني هم برخوردار است و مي تواند حرف هاي زيادي براي گفتن 
در امر مربيگري داش��ته باش��د. اين نكته به خصوص بايد مورد توجه 
فدراسيون نش��ينان بوكس قرار گيرد كه طي سال هاي گذشته بسيار 
ديده شده كه درصدد جذب مربي خارجي دور دنيا را گشته  و در نهايت 

هم راه به جايي نبرده اند. 
بد نيس��ت براي فهم بيش��تر مطلب اين چند جمله از حرف هاي رضا 
مهدي پور، س��رمربي تيم ملي جوانان كش��ورمان را مرور كنيم: »اين 
جوانان آينده بوكس ايران هستند و قطعاً با سرمايه گذاري فدراسيون 
و تلاش مربيان، نفرات فوق مي توانند در المپيك بعدي براي بوكسور 
كش��ور افتخارآفرين باش��ند. اين نكته مهمي اس��ت كه مس��ئولان 
فدراسيون نگاه ويژه اي به تيم هاي پايه دارند و ثمره اش را هم ديدند. 
قطعاً مشت زنان خوبي كه در رده هاي سني پايه داريم، در سال هاي آتي 

يك تيم ملي قوي در رده سني بزرگسالان را تشكيل خواهند داد.«
خطاب حرف هاي مهدي پور دقيقاً مسئولان بلندپايه ورزش هستند. 
همان ها كه بايد برنامه ريزي كنند و امكانات بدهند. همان ها كه حتماً 
بابت اين موفقيت پيام تبريك صادر كرده اند، اما بايد حواس شان باشد 
كه صرف تبريك اين موفقيت بزرگ كافي نيس��ت و كار خاصي انجام 
نمي دهد. همانطور كه س��رمربي تيم ملي عنوان ك��رده اين جوانان 
آينده سازان بوكس ايران هستند، همان هايي كه مي توانند در المپيك 
2028 براي ايران افتخار آفريني كنند، اما نيازمند ديده شدن و توجه 
هستند. بايد به آنها امكانات داد و كاري كرد كه بتوانند با خيال راحت 
خود را آماده رقابت با حريفان بزرگ جهاني كنند. امروز مي توان بابت 
اين پيروزي شاد بود، اما اين شادي را بايد خيلي زود تمام كرد، چراكه 
تجربه نشان داده اگر در باد اين پيروزي بخوابيم و قدر داشته هايمان را 
ندانيم، آن وقت خيلي زود بايد حسرت امروز را بخوريم، چون با غفلت 
ما چنين روزي تكرار نخواهد ش��د. جوانان بوكس ايران قدرت نمايي 
كردند و حالا نوبت مسئولان است كه اجازه ندهند ثمره كار اين جوانان 

به راحتي به باد برود.
 مهدي پور درست گفت؛ بوكس نگاه ويژه مي طلبد، به خصوص وقتي 
پاي جوانان و رده هاي سني آن در ميان باشد، همان ها كه قرار است در 

المپيك بعدي ميدان دار بوكس ايران باشند.

صداي فريادهاي مدافع حريف دليل خوبي بود براي 
ايس�تادن په په. براي او اهميتي نداشت كه تنها يك 
ضربه مي تواند براي به ثمر رسيدن دومين گل پورتو 
كافي باشد. آنچه براي اين مهاجم اهميت داشت تنها 
يك چيز بود؛ مصدوميت بازيكن استوريل كه داشت 
از درد به خود مي پيچيد، به همي�ن دليل بي توجه به 
جريان ب�ازي و موقعيتي كه در آن قرار داش�ت، توپ 
را رها كرد و به سمت بازيكن حريف رفت. اقدامي كه 
اگرچه باعث شد يك فرصت گلزني را از دست بدهد، 

اما صحنه اي را خلق كرد كه از هر گلي ديدني تر بود.

جوانمردي
قاب

سيتي براي جبران مي آيد

رئال –  ميلان ، اوج احساس 
و وظيفه شناسي

هفته چهارم رقابت هاي ليگ قهرمانان اروپا امشب آغاز مي شود. نگاهي 
به جدول رده بندي اين رقابت ها نش��ان مي دهد مدعيان هميش��گي 
قهرماني در اين جام فعلًا نتوانسته اند خود را با روش جديد مسابقات 
وفق دهند تا جايي كه قبل از شروع مس��ابقات اين هفته، آستون ويلا 
صدرنش��ين اس��ت. البته با ادامه يافتن مس��ابقات حتماً جدول دچار 
تغييراتی خواهد شد و نامداران اروپا خود را جمع و جور خواهند كرد، 
اما آنچه فعلًا مشاهده مي ش��ود حضور مدعيان بزرگ در ميانه جدول 

تيمي اين مسابقات است.   36
در چنين ش��رايطي و در آغاز هفته چهارم، امش��ب در حساس ترين 
مسابقه رئال مادريد در سانتياگوبرنابئو ميزبان آث ميلان است. دو تيم در 
ليگ هاي كشورشان شرايط كاملًا متفاوتي دارند. رئال هرچند با فاصله 
زياد از بارسا در رده دوم ايستاده، اما شرايطي به مراتب بهتر از ميلان رده 
هفتمي در سري آ دارد. با وجود اين، شكست سنگين در ال كلاسيكو و 
از دست رفتن توپ طلا دو ضربه جبران ناپذير به آنجلوتي و رئال بود كه 
هنوز نتوانسته اند بابت آنها قد راست كنند و همين مسئله مي تواند بر 

روند امشب رئال تأثير گذار باشد. 
         

دو تيم طي 10 سال گذشته فقط در ديدارهاي دوستانه به مصاف هم 
رفته اند، پنج بار كه سه تاي  آن را رئال برده، يك پيروزي سهم ميلان 
بوده و يك بازي هم مساوي شده اس��ت. با اين حال بازي امشب بازي 
مرگ و زندگي براي رئال اس��ت و البته مي تواند يك ش��روع تازه براي 

ميلان بحران زده هم محسوب شود. 
كاكا، ستاره برزيلي سال هاي دور هر دو تيم در خصوص بازي امشب 
مي گويد: »بازي هيجان انگيزي خواهد ش��د، كارلتو با تمام سابقه اي 
كه در ميلان دارد هم به عنوان بازيكن و هم به عنوان مربي امشب بايد 
براي پيروزي رئال برنامه ريزي كند. او بايد بر احساس��اتش نسبت به 
ميلان غلبه كند. موراتا هم مرد بزرگي اس��ت و به عنوان يك بازيكن، 
يك قهرمان است. با كاري كه او در اين تابس��تان با اسپانيا انجام داد، 
مطمئناً مي تواند چيزهاي زيباي زيادي به ميلان بدهد. او به من زنگ 
زد، چون مي خواس��ت با پيراهن 22 ب��ازي كند. ب��ه او گفتم كه اين 
پيراهن براي من نيس��ت، بلكه براي تيم اس��ت. با اين حال در نهايت 
تصميم گرفت ش��ماره ديگري را انتخاب كند. خيلي خوب بود كه او 
اين احترام را نسبت به پيراهني كه در تمام دوران فوتبالم در ميلان با 
آن بازي كردم، نشان داد. براي او بهترين ها را آرزو مي كنم و اميدوارم 
بتواند در مسابقات و س��ري A قهرمان ش��ود و كاري خاص براي ما 

هواداران ميلان انجام دهد.«
         

ديگر بازي مهم امش��ب را ه��م منچسترس��يتي با اس��پورتينگ به 
ميزباني تيم پرتغالي برگزار مي كنند. شاگردان گوارديولا كه با باخت 
غيرمنتظره در ليگ برتر فرصت تثبيت صدرنش��يني خود را از دست 
داده اند براي جبران اين نتيجه حتماً به آب و آتش مي زنند تا بتوانند 

خود را به صدر جدول نزديك و نزديك تر كنند. 

فريدون حسن

درخواست شهرام هروي از وزارت ورزش

از كاراته حمايت كنيد
حمايت شديد رنگرز از برادران گرايي

اميدها انتظارات سرمربي را برآورده كردند
معاون وزير ورزش قول حمايت هرچه بيشتر از كاراته را داد. تيم ملي 

اشرف رامين
      خبر

كاراته مردان خود را براي حضور در جام جهاني اسپانيا آماده مي كند. 
شاگردان شهرام هروي دوم آذرماه براي حضور در اين رويداد به شهر 
پامپلونا اعزام خواهند شد. اين رقابت ها به صورت تيمي برگزار می شود و پيش از آن تيم ملي به روسيه 
سفر مي كند. كاراته كاهاي كش��ورمان صبح امروز براي حضور در سومين دوره مسابقات بين المللي 
مسكو با تركيب مهدي گنج زاده، مهدي عاشوري، محمود نعمتي، صالح اباذري، مهدي خدابخشي، 
بهمن عسگري، مهدي شهگل، محمدعرفان عسگري پور، مرتضي نعمتي و عليرضا حيدري عازم اين 
شهر شدند. ديروز و پيش از سفر ملي پوشان به روسيه، سيدشروين اسبقيان به آكادمي ملي  المپيك 
رفت و سري به اردوي اين تيم زد. در اين ديدار معاون توسعه ورزش قهرماني وزارت ورزش ضمن ابراز 
خوشحالي از حضور در جمع كاراته كاها از برگزاري يك نشست تخصصي با حضور وزير ورزش خبر 
داد: »از حضور و ديدار با قهرمانان پرافتخار كاراته خوش��حالم. كاراته جزو رشته هايي است كه سبد 
مدال ها را همواره پر كرده است. دغدغه ورزشكاران و كادرفني كمبود مسابقات است. اميدوارم بتوانيم 
انتظارات را برآورده كنيم تا نتايج بهتري كسب ش��ود. قول مي دهم نشست تخصصي با حضور وزير 
ورزش و جوانان، مسئولان فدراسيون و مربيان تيم ملي برگزار كنيم و ضمن بررسي نقاط ضعف و قوت 
كاراته برنامه ريزي لازم براي مسابقات آتي انجام شود.« س��رمربي تيم ملي نيز شرايط شاگردانش را 
تشريح كرد: »در حال حاضر مرحله دوم اردوي تيم ملي را سپري مي كنيم و اميدوارم در جام جهاني 
اسپانيا كه امسال با شيوه جديدي برگزار مي شود همانند قهرماني در سال هاي 2014، 2016 و 2018، 
اين عنوان را مجدداً تكرار كنيم.«  شهرام هروي با اشاره به پتانسيل بالاي كاراته ايران اظهار داشت: 
 »تيم ايران اين ظرفيت را دارد كه بتواند با خلاقيت و نشاط، بهترين عملكرد خود را در جام جهاني به 
نمايش بگذارد. منتها براي حضور در مسابقات مهم نياز به شركت در ليگ هاي جهاني داريم. كاراته با 
پنج وزن در بخش مبارزه براي رسيدن به مدال شرايط سختي دارد. رده بندي جهاني در چند وزن از 
جمله 75- و 84- و همچنين 84 + كيلوگرم در اختيار قهرمانان كاراته ايران بود، اما با شركت نكردن 
در ليگ هاي جهاني اين رده ها را از دست داديم. بنابراين از وزارت ورزش و جوانان درخواست مي كنيم 
از كاراته حمايت كند، چون استحقاق قرار گرفتن در بين سه رشته برتر كشور را داريم.« همچنين مزدا 
صوفي، سرپرست فدراسيون كاراته هم با اشاره به هزينه هاي بالاي سفرهاي خارجي، خواستار حمايت 
بيشتر وزارت ورزش شد:  »تيم ملي قبل از حضور در جام جهاني، نياز به شركت در يك ديدار تداركاتي 
را داشت كه با توجه به هزينه هاي زياد حضور در مسابقات كاراته وان تصميم بر اين شد كاراته كاها به 

روسيه اعزام شوند. از وزارت ورزش تقاضاي حمايت هرچه بيشتر را داريم.«

رقابت هاي جهاني آلباني فرصت خوبي بود تا رنگرز، شاگردانش را بار 
شميم رضوان
      بازتاب

ديگر محكي جدي بزند، به طوري كه او حالا خوب  مي داند نقاط ضعف 
و قوت اميدها و بزرگسالان كجاست و براي رفع و تقويت آن بايد چه 
كرد: »سال گذش��ته به دليل عدم صدور رواديد تيم هاي اميد ايران حضور در مسابقات قهرماني 
جهان را از دست دادند، اما خوشحالم در آلباني توانس��تيم از عنوان قهرماني خود در رقابت هاي 
جهاني سال قبل از آن دفاع كنيم. فرنگي كاران زير 23 س��ال ايران نمايش قابل قبولي داشتند و 
نشان دادند كه استعدادهاي بي نظيري در كشتي ايران هستند كه مي توان با حفظ و صيانت از آنها، 

تيم يك دستي را براي المپيك 2028 آماده كرد.«
 برخلاف اميدها، بزرگس��الان با كس��ب عنوان نايب قهرماني به كار خود در آلباني پايان دادند كه 
اين مسئله انتقادهايي را به دنبال داش��ت، خصوصاً كه محمدرضا گرايي، دارنده مدال هاي طلاي 
جهان و المپيك پس از شكس��ت مقابل حريف گمنام امريكايي در همان دور نخست حذف شد! 
دوبنده پوشي كه حضورش در رقابت هاي جهاني انتقادهاي زيادي را در پي داشت، اما رنگرز بر اين 
باور است كه گرايي نياز به زمان دارد براي جا افتادن در وزن جديد: »اولين حضور خود را در يك 
رويداد رسمي در وزن 72 كيلوگرم پشت سر گذاشت، به همين دليل مقابل كشتي گير امريكايي 
ايرادهاي فني زيادي داشت و نتوانست به پيروزي برس��د و نبايد يادمان برود كه او چهار مدال با 
ارزش جهاني و المپيك دارد. اين كشتی گير در حال حاضر انگيزه بسيار زيادي دارد و قطعاً مي تواند 

در وزن جديد به موفقيت برسد.« 
اصلي ترين دغدغه سرمربي  تيم كش��تي فرنگي ايران، اما محمدعلي گرايي،  دوبنده پوش وزن 82 
كيلوگرم بود كه با كس��ب طلاي اين رقابت ها تا حد زيادي خيال او را راحت كرد: »نگران بود كه 
گرايي به سرنوشت رضا يزداني كه كه با وجود شايس��تگي زياد در المپيك به حقش نرسيد دچار 
شود، اما علي گرايي كه سه سال خيلي سخت را تحمل و صبوري كرد و در آخر به هدفش رسيد و 
موفق به كسب طلاي جهان شد. حالا ويترين افتخارات او فقط مدال المپيك را كم دارد كه قطعاً 

براي آن نيز در رابطه با چهار سال پيش رو برنامه خواهيم داشت.«
حالا بعد از پايان رقابت هاي جهاني آلباني بايد ديد رنگرز چه برنامه جديدي براي انتخابي تيم ملي 
دارد. مرتبه قبل او بابت انتخاب برادران گرايي انتقادهاي زيادي را به جان خريد كه بايد ديد تغييري 
در برنامه هاي او ايجاد خواهد كرد يا نه. رنگرز قرار است دو هفته ديگر چرخه انتخابي تيم ملي كشتي 
فرنگي را به فدراسيون كش��تي ارائه دهد كه انتظار مي رود در چرخه انتخابي جديد، شاهد اتفاقات 

اخير كه انتقادهاي زيادي را به دنبال داشت، نباشيم.

هندبال با رياضي متفاوت است
اولين نشست  خبري رافائل كاستيلو پس از بازگشت به ايران


